
Zápis z jednání Akademického senátu TUL ze dne 10.5.2005

Přítomni: Ing. Bartešová, Ing. Dědková, p. Hendrych, Doc. Kopecký, Ak.mal. Krotký,  Ing. Lédl,
Doc. Pecina,  sl. Petrová, Doc. Richter, Doc. Schejbalová, Mgr. Skála,  Prof. Skalla, Ing.arch. Šaml
Omluveni: Ak.mal. Benda, Dr. Křemenáková, Doc. Lenfeld, Ing. Šubert  

Určeni skrutátoři: Mgr. Skála, sl. Petrová

Program jednání:
1. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2004
2. Výroční zpráva o činnosti za rok 2004
3. Mzdové tarify pro rok 2005
4. Organizační řád kolejí a menz TUL
5. Předpisy FT
6. Materiály ke studijnímu programu Ošetřovatelství
7. Čl. 10, 11 Statutu TUL (změny)
8. Plán tvorby a užití FRIMu 2005
9. Organizační řád TUL (změna)
10.Doplnění VR TUL
11.Změna náhradníka v SK RVŠ

Různé 
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Program byl schválen.

1. Letošní zpráva o hospodaření je tenčí než minulý rok, protože obsahuje pouze jeden hospodářský
výsledek. Základem zprávy jsou tabulky dané ministerstvem. Cíle byly naplněny.

AS TUL schválil Výroční zprávu o hospodaření za rok 2004 v předloženém znění.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno.
 
2. Osnova zprávy o činnosti je dána ministerstvem. Zpráva vychází jako neperiodická publikace.

Prorektor Vild zdůraznil studentskou aktivitu - anketu Studentské hodnocení kvality. Rektor
konstatoval, že klesá počet studentů v technických oborech a roste v humanitních. Pokračuje
přechod na plně strukturované studium, vyjasněna je už podoba strukturovaného studia u
pedagogických oborů.
Mgr. Adamíčková zdůraznila, že TUL patří mezi nejvýznamnější zaměstnavatele v Libereckém
kraji. Přes snahu přilákat více mladých pracovníků průměrný věk stagnuje na 46 letech. Přitom
pouze 3 kategorie zaměstnanců přesahují platem průměrnou mzdu ČR.
Prorektor Vild také informoval o malé mobilitě studentů, většina mobilit spadá pod Univerzitu
NISA.

AS TUL schválil Výroční zprávu o činnosti za rok 2004 v předloženém znění.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno.

3. Děkani protinávrh senátora Krotkého odmítli. Návrh by omezoval možnosti osobního
ohodnocení, dokonce by vedl k propouštění. Senátor Krotký považuje současný stav za
neudržitelný -  univerzitě konkurují mateřské a základní školy. Také je obtížné přesvědčit děkana



o zvýšení platu. Rektor zdůraznil, že o výši mezd by měli rozhodovat vedoucí kateder. Kvestor
dodal, že fakulty vyplácejí mzdy podle svých možností, proto jsou mezi fakultami rozdíly. Mgr.
Adamíčková podotkla, že FT se snaží držet mzdy co nejníže. Kvestor upozornil, že je třeba, aby
malé senáty kontrolovaly hospodaření fakult. Senátor Krotký shledal svůj návrh za neprůchodný
a stáhl ho. 

AS TUL schválil nové znění mzdových tarifů  pro rok 2005 v předloženém znění.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

4. Organizační řád KM TUL prošel auditem.
AS TUL schválil nové znění Organizačního řádu KM TUL v předloženém znění.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

5. Předpisy FT byly uvedeny do souladu se zákonem a Statutem TUL. Prošly auditem a byly
schváleny AS FT TUL. Přeložený materiál splňuje všechny požadavky.

AS TUL schválil změny předpisů FT  v předloženém znění.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

6. Prorektor Kůs stručně informoval o předložených materiálech, které se týkají nového oboru
ošetřovatelství. Pokud s nimi bude AS souhlasit, budou předloženy vědecké radě, pak k
akreditaci na ministerstvo zdravotnictví a na ministerstvo školství. Celý cyklus je časově
náročný. Pokud vyjádření budou kladná, obor by mohl být otevřen od akademického roku
2005/06. Výuka bude probíhat na TUL, v nemocnici a na střední zdravotnické škole. Sídlo
ústavu bude v  přízemí budovy F3. Založení tohoto studia v Liberci je obtížnější, protože tu není
k dispozici tolik potřebných odborníků.
Rektor konstatoval, že ústav bude směřovat k výchově technických specialistů ve zdravotnictví.

AS TUL  vzal předložené materiály na vědomí a souhlasí s jejich předložením Vědecké radě
TUL.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 
     Navrhovaná vědecká rada se skládá především z lidí mimo TUL, mj. také proto, že na TUL
nejsou specialisté na tento obor.
AS TUL  schválil návrh na jmenování členů vědecké rady Ústavu zdravotnických studií se
sídlem v Liberci v předloženém znění.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

7. Prorektor Vild vysvětlil, že změna zlepšuje strukturu činností.
AS TUL  schválil změnu čl. 10, 11 Statutu TUL v předloženém znění.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

8. Materiál je projednán vedením TUL a děkany.
AS TUL schválil Plán tvorby a užití FRIMu 2005 v předloženém znění.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 



9. Bod nevzbudil diskuzi.
AS TUL schválil změnu Organizačního řádu TUL v předloženém znění.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

10.Prof. Dr. Ing. arch. Bořek Šípek bude od 1.6.2005 jmenován děkanem Fakulty architektury.
Děkani TUL jsou tradičně členy VR TUL.

AS TUL schválil návrh na doplnění vědecké rady TUL o Prof. Dr. Ing. arch. Bořka Šípka.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Návrh byl schválen. 

11.Ing. Růžičková nahradí současnou náhradnici v SK RVŠ  Ing. Bartešovou.
AS TUL schválil Ing. Janu Růžičkovou jako náhradníka do SK RVŠ.
Hlasování: 12 pro, 0 proti, 1 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

Různé
– Ing.arch. Šaml se zeptal, zda je k dispozici oficiální stanovisko Doc. Zippeho. Předseda AS

konstatoval, že problém bude řešen novým děkanem FA.
– Podle auditorky TUL by AS TUL měl zareagovat na vznik Ústavu zdravotnických studií změnou

Volebního a jednacího řádu AS TUL. Po krátké diskuzi byla tato myšlenka přenechána novému
senátu.

– Prorektor Vild předložil k diskuzi Stipendijní řád TUL, ve kterém je nově zakomponováno
ubytovací stipendium. Protože situace není stále jednoznačně vyjasněná, mohou se kritéria ještě
změnit.

– Senátor Hendrych se zeptal, kdy bude dokončen kompletní přechod z domény vslib.cz na
doménu tul.cz. Rektor slíbil, že zjistí současný stav.

– Padl dotaz, zda student doktorského studia, který je zároveň zaměstnancem TUL, může volit
kromě do studentské i do zaměstnanecké části AS. Tato situace není ošetřena zákonem.Bylo
konstatováno, že student studijního programu v prezenční formě je chápán jako student s právem
volit a být volen do studentské části akademického senátu TUL.

Příští zasedání bude 14.6.2005.

Liberec 10.5.2005
Zapsala: Bartešová

 

Doc. Ing. Richter, CSc.
předseda AS TUL


